
Gemeenteraad van Helmond Blz. 1 
Bijlage 23  
 

 

Vragen van gemeenteraadsleden Gemeenteraad

 
Onderwerp: 
 

Bezuinigingen op de bijstand en de WMO 

Datum 4 augustus 2010 
Partij: SP 
  
Bijlage: 23 
Ingekomen brief griffie: 4 augustus 2010 
Antwoord college: 28 september 2010 
 
Aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond, 
Minister Donner gaat snijden in de gemeentelijke budgetten voor de bijstand. Gemeenten krijgen dit jaar 448 
miljoen minder uitgekeerd om de bijstandsuitkeringen te betalen. Dit terwijl de werkloosheid en het aantal 
uitkeringen vanwege de crisis is toegenomen. Ook minister Klink doet een greep in de gemeentekas van 200 
miljoen. Dit komt uit het budget van de Wet Maatschappelijke Ondersteuning (WMO). 
De SP wil van het college weten wat de gevolgen van deze bezuinigingen zijn voor de gemeente Helmond. 
Bovendien vraagt de partij wat het college gaat doen om protest aan te tekenen tegen deze kortingen. Fors 
snijden in de budgetten voor de bijstand en de WMO mag hoe dan ook niet opnieuw ten koste gaan van de 
mensen die zorg nodig hebben en de mensen met de laagste inkomens. Het zijn goedkope maatregelen die 
de mensen in grote problemen kunnen brengen.” 
De SP fractie wil weten wat dit besluit nu daadwerkelijk gaat betekenen voor de gemeente Helmond en stelt 
daarom de volgende vragen:  
 
Vragen aan het college van burgemeester en wethouders van Helmond, 

1. Wat heeft het besluit van Minister Donner voor directe financiële gevolgen voor de gemeente 
Helmond? 

2. Wat zijn de directe gevolgen van deze korting en wat heeft dit voor gevolgen voor de uitvoering van 
de Wet WWB/ Wet WIJ en de WMO? 

3. Is het College bereid om - naast de verstuurde brief van de VNG - te protesteren tegen de kortingen 
op de bijstand en de WMO? Zo nee, waarom niet? 

4. Is het College voornemens om mogelijke korting opnieuw op te vangen uit de incidentele middelen 
zoals dat met eerdere bezuinigingen op het I-deel van de WWB is gedaan? Zo nee, op welke manier 
denkt het College de korting wel op te vangen? 

5. Wat zijn de prognoses betreffende het aantal mensen met een bijstandsuitkering dat dit en komend 
jaar op een positieve wijze uit de bijstand stroomt door bijvoorbeeld werk te vinden? In hoeverre zijn 
de cijfers van het Rijk hierin “te optimistisch”?  

 
De SP fractie verzoekt om schriftelijke beantwoording van bovenstaande vragen.  
Namens de fractie van de SP, 
Nathalie van der Zanden  
 
Antwoord college van burgemeester en wethouders: 
Naar aanleiding van uw bovengenoemde brief, delen wij u het volgende mede. 

1. De gevolgen van het besluit van Minister Donner voor de gemeente Helmond m.b.t. de verwachte 
voorgenomen verlaging van het Inkomensbudget (i-deel), zal betekenen dat het eerder voorlopig 
toegekende budget voor 2010 ( met 3 miljoen euro verlaagd zal worden. Het eerder toegekende 
voorlopige inkomensbudget bedroeg: € 28.891.680,--. Door de aangekondigde verlaging zal het 
budget uitkomen op: € 25.911.621,-- (in september 2010 worden de definitieve budgetten over 2010 
bekend gemaakt). 

2. Binnen de diverse wetten is geregeld dat gemeenten verplicht zijn een uitkering o.g.v. de 
WWB/WIJ/Bbz/IOAW/IOAZ te verstrekken als daar recht op is. In de uitvoering zal dus niets 
veranderen. Door de huidige crisis is het klantenbestand in Helmond opgelopen en werden er meer 
uitkeringen aangevraagd. Als gevolg hiervan lopen de uitgaven uit het i-deel op. Alle gemeenten 
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hebben bij overschrijding van het toegekende i-deel een eigen risico van 10%. Voor de uitgaven, 
boven het toegekende i-deel + het eigen risico, kan bij het Ministerie een verzoek worden ingediend 
voor een Incidentele Aanvullende Uitkering (IAU). Op dit moment loopt er nog een verzoek voor een 
IAU  voor de overschrijding van 2009. Hierover heeft Helmond nog geen uitsluitsel. Wel heeft 
Helmond van het Ministerie doorgekregen vooralsnog niet aan de criteria te voldoen (bv. sluiting van 
een fabriek binnen de gemeente met als gevolg, in korte tijd een forse toename van het aantal 
uitkeringen). 
Mocht de aanvraag voor de IAU niet worden toegekend betekent dit voor de gemeente Helmond een 
extra tekort van enkele miljoenen euro's. 

3. Binnen de G32 gemeenten zijn er reeds contacten omtrent de voorgenomen verlaging van de 
inkomensbudgetten. Omdat zowel de VNG als Divosa deze week verkennende gesprekken voeren 
met het ministerie van SZW, worden deze eerst afgewacht.  

4. Gezien de beperkte incidentele middelen is het niet mogelijk om de mogelijke korting hiermee op te 
vangen. We volgen momenteel een tweesporenbeleid. Enerzijds een sterke lobby vanuit de VNG en 
de G32 om het besluit van het ministerie  te herzien en anderzijds zijn we met W&I de 
mogelijkheden aan het onderzoeken om via een andere constructie de druk op het I-deel te 
verminderen.  

5. In het klantenbestand zien we sinds mei/juni een stop van de groei. De eerdere trend (toename 
15%) is hiermee afgebogen. Op grond van deze trend zou het klantenbestand eind 2010 uitkomen 
op ruim 2600 klanten. Gezien de recente ontwikkelingen lijkt dit nu eerder tussen de 2300 en 2400 
klanten uit te komen. De cijfers van het Ministerie zijn gebaseerd op een afname over héél 2010 
terwijl in Helmond de afname van de groei pas midden 2010 heeft ingezet. 

 
Wij hopen u hiermede voldoende te hebben geïnformeerd. 
Burgemeester en wethouders van Helmond, 
De burgemeester,  de secretaris, 
Drs. A.A.M. Jacobs.  A.A.M. Marneffe RA. 

 
 
 


